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Šťastné a Veselé naši milí Modrovčani,

Popriať - Poďakovať – Odpustiť.

 Rok 2023 sa nám pomaly, ale isto blíži ku koncu preto by som Vám chcel touto cestou
popriať veľa požehnania, zdravia a pokoja. Chcem Vám poďakovať za akúkoľvek pomoc
našej obci Modrovka. Každý z Vás istým spôsobom pomohol – zaplatil dane, vodu, odpady,
za škôlku, vyčistil hrobové miesto, pomohol na spoločnej brigáde, pomohol s organizovaním
akcie, upratal si pred domom, pokosil si, či zdvihol odpadok. Chcem poďakovať aj všetkým
zamestnanom obce, že každý jeden sa snaží pracovať svedomito a nad rámec svojich
pracovných povinností. Vďaka patrí aj našim hasičom, lebo stoja za každou vydarenou
akciou na Modrovke. Pre rok 2023 sme mali naplánované omnoho viac – novú podlahu v
kultúrnom dome, nové kanalizačné potrubie v škôlke, asfaltovú plochu pred škôlkou, no žiaľ
musíte nám odpustiť tento rok sa to nepodarilo. Z väčších investícií sa nám podaril nový
kotol s komínom v škôlke. Aj za to som vďačný.

Na záver Vás chcem len poprosiť:  prajme si len to najlepšie navzájom, poďakujme ešte v
tomto roku za veci, ktoré sú pre nás samozrejmosťou a odpustime si, ak je niečo medzi
nami zlé. A to všetko stihnime ešte do Vianoc, nech môžeme s radosťou v srdci osláviť
narodenie nášho Pána Ježiša Krista!

Ing. Vladimír Balaj
0908 286 201
starosta 

2/2023 
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Zo života DHZ Modrovka
Vážení občania, rok 2023 sa nám pomaly chýli ku koncu a preto mi dovoľte priblížiť Vám aktivity DHZ Modrovka v
danom období. Naša činnosť sa dá rozdeliť do štyroch oblastí – zásahová, preventívno - výchovná, súťažná a kultúrno -
spoločenská. V nasledujúcom článku sa na tieto oblasti pozrieme bližšie.

 Naša zásahová činnosť bola v roku 2023 naozaj bohatá, pretože dohromady až 9 krát sme boli vyslaní na výjazd.
- 21. januára – Výjazd k spadnutému stromu v obci Lúka, ktorý blokoval cestu smerom k vodnému zdroju v lokalite
Kaplna.
- 21. januára – Výjazd k spadnutému stromu v obci Modrovka v lokalite Borový jarok. Jednalo sa o spadnutý orech. Oba
stromy v ten deň spadli následkom silného vetra a sneženia.
- 29. apríla - V tento deň sme boli na vyžiadanie starostu obce Modrová na výpomoc v susednej obci s našou technikou.
Jednotka DHZ v zložení Ábel Marián, Bača Miloslav a Okrucký Daniel pomocou vysokotlakového prúdu čistila odtokový
žľab, vedúci súbežne s hlavnou cestou od budovy obecného úradu až po dolný koniec obce. Poctivejší obyvatelia mali
odtokový kanál pred svojimi domami vzorovo vyčistený, inde však bolo veľa neporiadku, najmä posypového štrku po zime.
To zabraňovalo voľnému prietoku vody, najmä pri silnejších dažďoch. Použité prostriedky Iveco Daily CAS 15, motorová
striekačka Tohatsu, vysokotlakova hadica, D-hadica, D-prudnica, lopaty. Po vyčistení všetkých nečistôt sa jednotka DHZ
vrátila na základňu.
- 26. mája - Ďalší technický výjazd do obce Modrová bol opäť na vyžiadanie starostu obce Modrová a tiež v rámci dobrej
spolupráce, keďže na miestnom ihrisku trénujeme malých hasičov a obec nám ho dáva k dispozícii bezplatne. Tentokrát
sme pomocou vysokotlaku čistili dva odtokové kanály od zanesených nečistôt. Tie bolo treba prečistiť z dôvodu rozšírenia
miestnej komunikácie a budovanie nových odtokov daždovej vody. Zároveň bolo potrebné preveriť, či fungujú tak ako
majú a dažďová voda odteká tam, kam by mala. Použité prostriedky Iveco Daily CAS15, motorová striekačka Tohatsu, C-
hadica, C-prúdnica, trhací hák a lopaty. Na výjadze sa podieľala jednotka DHZ v zložení Ábel Marián, Bača Miloslav a
Okrucký Daniel.
- 9. júna - Operačné stredisko zdravotnej záchrannej služby vyzvalo na výjazd s prístrojom AED k zástave srdca v obci
Modrová. Po príjazde na miesto udalosti bola postihnutá žena vo veku 91 rokov bez známok života. Jednotka DHZ
Modrovka v zložení Marián Ábel a Eva Potočková začala ihneď  s oživovaním za použitia AED. Po 10 minútach
intenzívneho oživovania na miesto dorazila jednotka RZP a konštatovala smrť.

- 22. júna – Výjazd k čisteniu hlavnej cesty, medzi obcami Modrová a Stará Lehota, pri odbočke na chatovú oblasť
Modrová. Po silnom daždi sa z horskej cesty na hlavnú cestu zosunulo väčšie množstvo blata a kameňov, ktoré bolo treba
odpratať a vozovku pomocou vysokotlaku očistiť. Na výjazde sa podieľali Ábel Marián, Balaj Vladimír a Okrucký Daniel.

- 26. augusta - Krajské operačné stredisko HaZZ Trenčín kontaktovalo veliteľa DHZO Modrovka a vyhlásilo výjazd k
udalosti. Jednalo sa o  spadnuté stromy na miestnej komunikácii v obci Modrová, v lokalite Dolina. Veliteľ v čase 12:15
vyhlásil poplach a zásahová jednotka v zložení Ábel Marián, Potoček Tomáš a Balaj Vladimír opustila základňu v čase
12:20 hod. O 12:28 dorazila jednotka k miestu udalosti a pri prieskume zistila nasledujúci stav: veterná smršť zlomila
vysoký strom (vŕba), ktorého košatá koruna sa oprela o vedľajší strom (breza). Oba stromy v napruženom stave viseli nad
miestnou komunikáciou v smere vedenia vysokého napätia nachádzajúceho sa v tesnej blízkosti. Veliteľ zásahu kontaktoval
krajské operačné stredisko HaZZ s tým, že DHZO Modrovka nedisponuje technikou, ktorou by mohlo vzniknutú
situáciu bezpečne vyriešiť. Operátor mu následne potvrdil, že bude informovať o vzniknutej situácii správcu siete a
požiadal jednotku o návrat na základňu. Následne bola na miesto privolaná jednotka z HaZZ z Nového Mesta nad
Váhom, no ani tí nemali potrebné vybavenie a tak museli strom odstrániť až pracovníci ZSE.
- 8. septembra - Krajským operačným strediskom HaZZ Trenčín bol veliteľovi DHZO Modrovka vyhlásený výjazd k
udalosti. Jednalo sa o požiar hnojiska na farme VK Farm Nobila v katastri obce Stará Lehota. Veliteľ vyhlásil následne
poplach a o 5:18 uskutočnila jednotka DHZO Modrovka v zostave 1+2 výjazd s technikou Iveco Daily CAS 15. Po
príchode na miesto udalosti sa jednotka hlásila veliteľovi zásahu z OR HaZZ Nové Mesto nad Váhom. Po príjazde
ďalších jednotiek DHZO Pobedim a DHZO Hôrka nad Váhom bola jednotka DHZO Modrovka vyslaná preveriť zdroje
vody. V spolupráci so starostom obce Stará Lehota bol zabezpečený zdroj vody v obci Stará Lehota - nadzemný hydrant v
centre obce a taktiež dostatok vody v miestnom vodojeme. Ostatné jednotky v tom čase začali s postupnou likvidáciou
požiaru, pri ktorom pomáhala aj manipulačná technika farmy. Po návrate k udalosti a dohode s veliteľom zásahu sa
jednotka DHZO Modrovka vrátila spolu s technikou na základňu. Na výjazde sa zúčastnili veliteľ Ábel Marián spoločne s
Balajom Vladimírom a Potočkom Tomášom.
- 27. novembra – Zatiaľ posledný výjazd bol v obci Modrovka. Jednalo sa o odčerpanie vody zo zatopenej pivnice v jednom
z rodinných domov. Po poruche prívodu vody k automatickej práčke voda celý deň vytekala do pivničných priestorov. V
čase príjazdu sa v priestoroch nachádzalo cca 25 cm vody, ktorá bola pomocou plávajúceho čerpadla odčerpaná. Na výjazde
sa zúčastnili Ábel Marián, Šlahor Martin, Balaj Vladimír a Okrucký Daniel.
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V rámci preventívno – výchovnej činnosti sme v sobotu 18. novembra vykonali preventívne protipožiarne kontroly v
obci  Modrovka. Na kontrolách sa podieľalo 6 členov DHZ (Ábel Marián, Balaj Vladimír, Masár Michal, Okrucký
Daniel, Potoček Tomáš a Šlahor Martin), rozdelených do dvoch skupín. Cieľom týchto kontrol rozhodne nebolo
pokutovanie občanov, ale skôr usmernenie v dodržiavaní protipožiarnych zásad pred blížiacou sa zimou. Obec totiž
podľa § 23 ods. 1 písm. a/ zákona č. 314/2001 Z.z. o ochrane pred požiarmi, vykonáva takéto kontroly raz za 5 rokov.
Ďakujem všetkým občanom za ústretovosť a súčinnosť s členmi kontrolných skupín. 
  V piatok 20. októbra sme zase vykonali nácvik evakuácie v objektoch Materských škôl v obci Modrovka aj v susednej
Modrovej. Deti sa naučili ako postupovať v prípade požiaru, ako opustiť budovu a kde sa bezpečne zhromaždiť. Tiež
si mohli prezrieť techniku DHZ a vyskúšať si striekanie z ručných striekačiek. Poďakovanie za prípravu akcie patrí
Ábelovi Mariánovi, Potočkovej Evke, starostom obcí Modrovka a Modrová ako aj personálu oboch Materských škôl.
      1. jún je neodmysliteľne spätý s našimi najmenšími, keďže sa v tento dátum oslavuje Medzinárodný deň detí. Pri
tejto príležitosti sme svojou návštevou potešili škôlkarov v obci Hrádok. Jednotka DHZ Modrovka pod vedením
našej hlavnej trénerky MODRAKOV, Evky Potočkovej zavítala medzi najmenších s hasičským autom Iveco Daily.
Deti si tak zblízka mohli prezrieť výjazdové vozidlo, zásahovú techniku či hasičskú výstroj. Veľmi pekne sa na akcii
prezentovala aj jedna z našich malých hasičov, Sofia Bačová, ktorá ukázala v praxi poznatky ktoré nadobudla počas
pôsobenia v našom zbore. Malým škôlkarom detailne vysvetlila, na čo sa ten ktorý vecný prostriedok používa a všetko
názorne ukázala. Deti sa tiež zabavili aj pri jednoduchých hrách, ktoré pre ne pripravila Evka Potočková. Sme veľmi
radi, že sa nám na detských tvárach podarilo vyčariť úsmevy a že sme všetkým spríjemnili deň. Poďakovanie patrí aj
Milošovi Bačovi, ktorý robil šoféra a p. Lenke Masárovej za sprostredkovanie tejto milej akcie.
   Nácvik evakuácie sme na vyžiadanie riaditeľky Základnej školy v Lúke vykonali aj 16. júna. Žiaci aj učiteľský zbor
tak na vlastné oči mohli vidieť výjazdovú techniku Iveco Daily, ale aj výbavu hasiča, ako zásahový oblek, opasok, či
prilbu. Hlavnou úlohou však bolo ukázať, ako pracujeme v našom zbore s mládežou. Prítomných bolo 9 mladých
členov DHZ, ktorí predviedli skrátenú štafetu s prekážkami a ukážku CTIF útoku v plnej verzii. Na akcii sa
zúčastnili veliteľ DHZ Modrovka - Marián Ábel, hlavná trénerka Modrakov - Evka Potočková a predseda DHZ
Modrovka - Daniel Okrucký. Z Modrakov sa zúčastnili Adam, David, Juraj, Matúš, Oliver, Ella, Marianna, Nina a
Sofia. Ukázali sme, že v spoločnosti majú miesto a význam aj dobrovoľní hasiči, ktorí robia túto činnosť v rámci
svojho voľného času a bez nároku na akúkoľvek odmenu. Snáď sme tým oslovili aj ďalšie deti, ktoré by sa v budúcnosti
mohli k nášmu zboru pridať. Na záver, by sme sa chceli poďakovať riaditeľke ZŠ Lúka, pani Adriane Holániovej za
pozvanie a možnosť ukázať, čo v našich deťoch je a ako pri práci v našom zbore odborne vyrástli. 

   V roku 2023 sme sa ako DHZ Modrovka predstavili až na 4 súťažiach, z toho boli 3 súťaže pre mladých hasičov a 1
súťaž bola s dospelým družstvom. Sme radi, že sa nám nielenže podarilo udržať družstvo mladých hasičov pokope,
ale pribudli nám aj traja noví malí hasiči, čím je aktuálny počet detí 15. Prvou súťažou, ktorej sme sa zúčastnili bola 1.
apríla Chodbovica v priestoroch Základnej Školy v Senici. Na súťaži sme sa prezentovali až dvomi družstvami.
Dievčatá obsadili 13. miesto z celkového počtu 21 družstiev, chlapci skončili v konkurencii 40 družstiev na 20.
mieste.
   24. júna sa na ihrisku TJ Zavažan Kálnica konalo jarné kolo hry Plameň. Na súťaži sa bežali dve disciplíny a to
hasičská štafeta a útok CTIF, pričom sa dbalo nielen na dosiahnutý čas a body, ale aj na celkový prejav a disciplínu
súťažných kolektívov. Súťaže sa zúčastnilo 7 chlapčenských a 2 dievčenské družstvá. Naše zmiešané družstvo
bojovalo v kategórii chlapcov a obsadilo konečné 4. miesto.
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Jesenné kolo hry Plameň sa konalo v Zemianskom Podhradí v sobotu 14. októbra. Na programe bolo 10 disciplín –
Streľba zo vzduchovky, hod granátom na cieľ, určovanie vecných prostriedkov, určovanie dopravných značiek,
poskytnutie predlekárskej prvej pomoci, zhadzovanie kolkov hadicou, štafeta dvojíc, viazanie uzlov, plnenie nádoby
vodou s pohára a striekanie ručnými striekačkami. Súťažilo sa iba v jednej kategórii a napokon sme v konkurencii 8
družstiev obsadili 6. miesto. Súťaže sa zúčastnilo nielen 10 detí reprezentujúcich DHZ Modrovka, ale traja naši malí
hasiči išli pomôcť nováčikovi na súťaži a reprezentovali tak DHZ Hôrka. Tí prišli iba so 7 deťmi, no naši malí hasiči
ukázali veľkú ochotu pomôcť druhému družstvu nastúpiť na súťaž, za čo im patrí veľká pochvala. Súťaže sa tiež
zúčastnili dve členky DHZ Modrovka ako rozhodkyne na súťažných disciplínach – Ábelová Kristína a Prekop
Zuzana. 
   Kolektív súťažného družstva DHZ Modrovka teda v roku 2023 tvorilo týchto 15 mladých hasičov – Ábel Adam,
Bačová Sofia, Borčin Matej, Borčinová Terezka, Brázdil Oliver, Gajdošech Ella, Hanzlíková Nina Karolína,
Hubinský Juraj, Kubicová Pavlína, Majková Marianna, Prekop Kristián, Prekop Tomas, Prekop Sara, Riška Matúš a
Turovský Dávid. Veľká vďaka patrí hlavnej trénerke Evke Potočkovej za výbornú prípravu detí na súťaže ako aj
veliteľovi DHZ Mariánovi Ábelovi, ktorý bol za svoju prácu pri výchove mladých hasičov aj ocenený a dostal Medailu
za zásluhy o výcvik.
   Jedinou súťažou, na ktorej sa zúčastnilo družstvo dospelých DHZ Modrovka bola súťaž s Ivecom Daily konaná v
Kálnici 24. júna. Zúčastnili sa jej družstvá z okresu Nové Mesto nad Váhom, ktoré majú vo výbave vozidlo Iveco
Daily CAS 15. DHZ Modrovka reprezentovali Prekop Zuzana, Potočková Eva, Ábel Marián a Okrucký Daniel.
Úlohou súťažného družstva bolo zoradiť sa na štart, odbehnúť k vozidlu, prejsť určitú vzdialenosť, vystúpiť, rozvinúť
hadicové vedenie a dopraviť vodu na terče cez prekážky. Na túto súťaž sme vôbec netrénovali a aj samotné
rozhodnutie, že sa súťaže zúčastníme padlo pár hodín pred jej začiatkom. Napriek tomu, sme podali veľmi dobrý
výkon a skončili na 8. mieste. Čo na tom, že sa súťaže zúčastnilo iba 8 družstiev 😉 Pre nás to bola nová skúsenosť a
budúci rok sa na súťaž už pripravíme poctivejšie. 

   Naša kultúrno – spoločenská činnosť v roku 2023 bola hlavne zameraná na pomoc obci s organizovaním kultúrno –
spoločenských podujatí. Tým prvým bolo tradičné stavanie Mája. Ako každoročne, tak aj tentokrát prípravy
prebiehali už pár dní predtým, kedy sme  boli Máj zrezať v horách v obci Lúka a za pomoci pána Karola Ábela sme ho
priviezli do obce. Potom ho ozdobili naši malí hasiči a členky FS Modrovan. Samotné stavanie Mája už bolo v réžii
členov DHZ a nasledovalo príjemné posedenie s občerstvením v reštaurácii Majami. Na akcii sa podieľali členovia
DHZ Balaj Vladimír, Ábel Marián, Tulis Silvester st., Kusovský Peter, Masár Michal, Bača Miloslav, Potoček
Tomáš a Okrucký Daniel. Prípravu stužiek a ozdôb zbezpečili naše hasičky Prekop Zuzana, Ábelová Kristína a
Potočková Eva.
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Ďalšou podarenou akciou bola aj Súťaž vo varení gulášu, ktorá sa konala 26. augusta a jednalo sa už o tretí ročník. V
tomto roku sa nám prihlásil doteraz najvyšší počet súťažných kolektívov – 11. Súťažili tak kolektívy nielen domáce, ale
aj z obce Lúka, z Ducového, či hasiči z DHZ Hôrka. A varili sa guláše od výmyslu sveta, hovädzí, bravčový, z diviaka,
z jeleňa, srnčí... O dobrú náladu sa postarala aj Dychová hudba Modrovanka a po nej harmonikár Peter Peťovský.
Okrem gulášu si návštevníci mohli pochutiť na moravských koláčoch a smäd zahnať kofolou a pivom. Pre deti bol
pripravený skákací hrad aj technika nášho zboru, ktorú si mohli vyskúšať . Porota napokon ocenila tri najlepšie guláše.
Na treťom mieste skončil tím Martina Šlahora a Jaroslava Buroňa, na druhom mieste boli Karol a Marián Ábeloví a
víťazom sa tak, ako v prvom ročníku, stali kuchárky vedené pani Editou Štrbovou. Po vyhlásení výsledkov nasledovala
tombola s hodnotnými cenami, ktoré potešili každého výhercu. Spestrením súťaže bolo aj vystavenie zaujímavého
veterána - motorky Jawa ktorá patrí členovi DHZ Jankovi Struhárikovi. Potešilo aj počasie, ktoré bolo veľmi pekné,
letné a pomohlo k úspešnému priebehu celej akcie.
   Záverom by som sa chcel poďakovať všetkým členom DHZ Modrovka, ktorí pomáhajú k tomu, aby zbor
nefungoval iba na papieri, ale plnil si všetky povinnosti ktoré má a pridal aj nejakú pridanú hodnotu navyše. S
príchodom Vianočných sviatkov Vám všetkým prajem, nech ich strávite v zdraví, v pokoji a v kruhu Vašich
najbližších. A tiež prajem, aby rok 2024 bol ešte lepší a aby sme do neho všetci vykročili tou správnou nohou.

         Daniel Okrucký
         Predseda DHZ Modrovka



Ste zvedaví, ako si žijeme v materskej škole? Čo všetko sme už od septembra stihli zažiť? Náš kalendár bol
plný aktivít:
Začiatkom školského roka sme navštívili Poľnohospodárske družstvo v Modrovke. Bol to pre nás skvelý
zážitok a dozvedeli sme sa veľa zaujímavostí, za čo ďakujeme pani Pavlíkovej, agronómke družstva a pani
Kusovskej, predsedníčke družstva.
V mesiaci október sme zašli do kostola v obci Lúka, kde sme sa poďakovali za úrodu a obdivovali sme pútavú
výzdobu pripravenú z darov prírody.
Deti sa veľmi potešili návšteve hasičov z DHZ Modrovka, s ktorými sme zažili kopec hier, súťažných disciplín
a zvládli sme i nácvik evakuácie budovy materskej školy pred možným požiarom.
Pozvanie ku nám prijal ujo Viktor a my sme sa tak mohli zabaviť na jeho hudobnom koncerte. A keďže
kultúrnych zážitkov nikdy nie je dosť, vycestovali sme do mesta Piešťany a navštívili jedno čarovné miesto –
Gitarové múzeum. Na tento výlet veľmi radi spomíname  a bolo to pre nás veľmi inšpirujúce.
Okrem týchto aktivít sme zvládli vysadiť nové ovocné stromčeky a kríky v areáli MŠ. Tie nám venovala firma
Plantex v rámci našej vzájomnej spolupráce. Šikovnosť rúk si naši škôlkari vyskúšali i v jesenných tvorivých
dielničkach – vyrezávaním tekvíc a aktuálne i počas vianočných dielničiek – spoločným pečením medovníkov.
V mesiaci december sme však naše úsilie smerovali najmä k nácviku vystúpenia, ktoré nás čakalo v Kultúrnom
dome Modrovka v rámci Vianočných trhov a kde sme mali aj vlastný stánok s výrobkami zhotovenými nielen
našimi deťmi, ale aj ich rodičmi.
Školský rok sa však ešte zďaleka nekončí a my máme pre škôlkarov pripravených ešte veľa rôznych aktivít a
prekvapení...
Ďakujeme všetkým, ktorí s nami ochotne spolupracujú, či už rodičom detí, odbornej verejnosti, p. starostovi  Ing.
V. Balajovi a obecnému úradu Modrovka a robia tak spolu s nami život v Materskej škole krajším!
Kolektív MŠ Modrovka

Obecné noviny obyvateľov obce Modrovka
"Zvonička"

Čo nového  v našej materskej škôlke v Modrovke?



Poľovnícke okienko  

Stres v prírode
Kalendárny rok sa nám blíži ku koncu a mnohí z nás bilancujeme, či sme stihli urobiť všetko, čo sme si v
januári predsavzali. Poľovnícky rok sa však s tým kalendárnym príliš nekryje. Poľovnícka sezóna totiž začína
1.marca a končí v posledný februárový deň nasledujúceho roka. Je to dané najmä obdobím lovu niektorých
druhov zveri ako aj faktom, že zimné mesiace sú zvyčajne obdobím, kedy sa o zver treba najviac starať. To
samozrejme neznamená, že v ostatných častiach roka to nie je potrebné. Avšak január a február sú v našich
podmienkach tie najstudenšie mesiace a ak sa u nás vyskytne snehová pokrývka, zver stráda a potrebuje
pomoc. Takže december nie je ani zďaleka mesiacom, kedy my poľovníci bilancujeme. Na to máme ešte
dostatok času. 
December je skôr obdobím, kedy sa poľovník začína intenzívne starať o zdravotný stav zveri, jej kondíciu a
dostatočný prísun nezávadného a vyváženého krmiva. Pýtate sa, ako kontrolujeme zdravotný stav zveri? Nie,
neposielame ich s kartičkou poistenca na povinné preventívne prehliadky najbližšiemu veterinárnemu
lekárovi. To by určite nefungovalo. 
Základným nástrojom je pozorovanie. Každý poľovník má základné vedomosti o biológii zveri a vie na prvý
pohľad posúdiť, či je zver zdravá alebo nie. Vidí to podľa jej správania a telesnej kondície. Ak sa zviera správa
podozrivo, stráca plachosť, je vychudnuté alebo má viditeľné znaky poranenia či už zo stretu s motorovým
vozidlom, alebo s iným členom zvieracej komunity, je zjavné, že nie je zdravé. Často je počuť, ako zver fŕka
alebo kašle. To môže byť znak toho, že trpí vnútornými parazitmi, alebo má zápal pľúc. Inokedy zasa vidíme,
že zver kríva alebo má abnormálne parožie. To môže byť znakom vonkajšieho poranenia alebo hormonálnej
poruchy. Všetky tieto znaky už skúsený jáger pozná a vie, aké môžu mať následky a preto sa musí včas a
správne rozhodnúť, čo s takouto zverou urobiť. Niekedy je paradoxne lov tým najlepším riešením. A
samozrejme, lov je prirodzenou súčasťou nášho života. 
Po ulovení prichádza druhá časť pozorovania. Vtedy na scénu prichádzajú členovia, ktorí sú vyškolení na
obhliadku zveriny po ulovení. Určite dobre viete, že zverina – teda predovšetkým mäso ulovenej zveri - je
potravina, ktorá je vysoko kvalitná. Má vynikajúcu chuť, vysokú cenu a je veľmi žiadaná na trhu. Aby sme
mohli na trh dodávať naozaj veľmi kvalitné mäso, absolvovali niektorí z nás školenie organizované
regionálnou veterinárnou a potravinovou správou v Novom Meste nad Váhom, kde sme sa dozvedeli viac o
chorobách zveri, ich príznakoch a vplyvoch na kvalitu diviny a jej požívateľnosť. Ale nebojte sa, nebudem vás
tu trápiť detailmi o chorobách zveri a ich príznakoch. Chcem len upozorniť, že sa naozaj zaujímame o
zdravie zveri a to pred, aj po jej ulovení. Po ňom nás zaujíma hlavne, či netrpela pôsobením nejakých
vonkajších či vnútorných parazitov a potvrdzujeme, že je vhodná na ľudskú spotrebu. 



K dôležitým faktorom ovplyvňujúcim zdravie zveri patrí aj stres. Poviete si, aký stres?! Veď žije vo voľnej
prírode a nekončí na bitúnku!! Napriek tomu zver zažíva stres. Najväčší jej spôsobujeme my, ľudia.
Spôsobom, akým meníme krajinu a akým sa správame, sme pre ňu prirodzeným nepriateľom a odvekým
predátorom. Aj my, poľovníci, si toto uvedomujeme a snažíme sa nastaviť náš spôsob výkonu práva
poľovníctva tak, aby sme stres znížili na minimum. Viac ako 90 % zveri lovíme individuálnym spôsobom lovu
– postriežkou z vysokých posedov a len 2-krát do roka organizujeme spoločnú poľovačku. Tento spôsob lovu
ponechávame už len kvôli lovu diviačej zveri, aby sme jej stavy znížili na absolútne minimum v snahe
zabrániť šíreniu nebezpečnej nákazy afrického moru ošípaných, ktorej prípadné rozšírenie do chovov
ošípaných by mohlo mať veľmi negatívne ekonomické následky. Zvyšok sezóny sa snažíme loviť bez
zbytočného preháňania zveri a v jarnom období, v čase kladenia mláďat, bez zbytočných návštev revíru. 
Stres zver zažíva predovšetkým, keď je vyrušená človekom, dopravným prostriedkom alebo psom. No a tu už
do hry vstupujú aj iní ľudia. Pri mojich návštevách prírody sa často stretávam s dvoma zarážajúcimi
fenoménmi. Sú to motorky a psy. 
Motocykel je úžasná vec. Vyvezie nás z bodu A do bodu B a niekedy aj tam, kam auto ani iný dopravný
prostriedok neprejdú. Jeho rozmery a váha ho na to akoby predurčovali. Čo ma však zaráža je, ak stopy po
jeho pneumatikách nájdem na úzkom lesnom chodníčku tiahnucom sa po hrebeni, ktorý pozná len zopár ľudí
a končí hlboko v lese na konci nášho malého sveta. Je to neuveriteľné a zarážajúce. V tak husto osídlenej
krajine, aká je v Európe, kde už skoro nenájdeme miesto, kde by nevstúpila ľudská noha a nevyasfaltovala
cestu, už aj na malých lesných chodníčkoch nájdeme stopy po motorkách. Na konci týchto chodníčkov sú
vždy tie miesta, kde zver zalíha a možno ju tam stretnúť aj cez poludnie. Nezabudnem, keď som pomaly
postupujúc takýmto chodníčkom nepozorovane narazil na diviačicu ležiacu pod borovicami v lehne s jej
mládežou. Pokochal som sa pohľadom na nich a s úctou a rešpektom som sa potichu vytratil s
nezmazateľným zážitkom. Preto všetkým motorkárom odporúčam vypnúť stroj a potichu sa prejsť peši. Stoji
to za to!!!! 
Druhým fenoménom sú psy. Veľmi často pri prechádzaní revíru stretávam bežcov alebo turistov so psami.
Ako člen poľovníckej stráže sa pri každom z nich pristavím a podebatujeme. Ak je psík na vôdzke, pochválim.
Ak nie, poprosím, aby na vôdzke bol. Zväčša sú reakcie pozitívne, ale sú aj prípady, keď nastane ignorácia či
výsmech. Najlepšie na tom je, že ja ako poľovník, mám svojho psa na vôdzke vždy, okrem prípadov spoločnej
poľovačky, alebo dohľadávky poranenej zveri. Tak teda sa snažím vysvetliť, aké môže mať následky, ak si
necháte psa voľne pobehovať v prírode. V najlepšom prípade zostane pri vás. Ale čo ak nie? Čo ak zacíti pach
zveri napríklad na mieste, kde pred chvíľou prešla cez cestu, alebo ak ju zvetrí ležiacu neďaleko chodníka, či
cesty a začne ju nasledovať? V tom prípade môže prinajlepšom zveri spôsobiť stres. V zime ten stres môže
mať za následok stratu tukových zásob alebo zápal pľúc. Obe môžu spôsobiť úhyn. Tu sme ale ešte neskončili.
Na jar môže pes naraziť na novonarodené mláďa a uloviť ho. To je pud vlka, ktorý má v sebe každý pes. V
prípade, ak však narazí na zver diviačiu, môže to mať fatálne následky aj pre psa. Diviačica svoje mláďatá
chráni a nebojí sa ani človeka ani psa, ľahko ho zraní alebo ešte horšie, pes sa už nevráti. Ďalším rizikom pri
strete s diviakmi je Aujezskeho choroba (nazývaná aj pseudobesnota). Je to infekčné ochorenie, ktoré môžu
prenášať diviaky a pri kontakte so psom ho nakaziť. Na túto chorobu neexistuje vakcína a infikovaný pes do
troch dní uhynie. Otázok je veľa a odpovede zväčša podobné. On nikam neodbieha, je len pri nás, on
poslúcha!!! Pes ale nie je človek. Nerozpráva a riadi sa pudmi. Treba na to vždy myslieť a radšej zlému
predchádzať, ako znášať následky. Sme predsa ľudia rozumní!!!
Ako vidíte, stres je prítomní všade, dokonca aj prírode. Do istej miery môže byť prospešný ale všetkého veľa
škodí. Preto vám ako aj živej i neživej prírode želám krásny zimný čas bez stresu a vo vzájomnej harmónii!

Mgr. Marian Ábel 



Zopár atikvít z našej obce objektívom



Nový kondezačný kotol v MŠ



Historické okienko
Školstvo v Modrovke

Škola v našej obci sa kedysi nachádzala v budove pastierne, teda vo veľmi skromných podmienkach. Túžba po poznaní a
prirodzená zvedavosť bola však v deťoch odjakživa. Preto bol pre deti určite veľmi radostný deň 1.marec 1944. Vtedy naša
škola dostala od Matice slovenskej 6 kníh v hodnote 100,- korún. 
Tiež 31.máj 1944 je zapísaný v kronike ako deň výnimočný. Bol to „Deň slovenskej prírody“. Deti recitovali básne a spievali
piesne o prírode a potom sa vybrali na vychádzku do okolia dediny.
Jednoduché a prirodzené veci dokázali vyvolať úsmevy na tvárach detí a pocit šťastia, zvlášť, keď v okolí zúrila vojna.
Kronika zaznamenáva ale aj tragickú udalosť. 25.novembra 1947 žiak 1.ročníka Rudko Potoček zomrel na následky ťažkej
„bielokrvnej“ choroby. Bol to syn Štefana a Pavly Potočkových. My starší si pamätáme na rodinu „Kolárech“, aj na
Rudkových bratov Štefana a Vlada. Dnes na ich dome býva p. Puchoňová s rodinou. 
Učitelia v našej obci sa dosť menili. V roku 1943 odišiel Martin Haruštiak učiť do Krajného, na Žadovicu, po ňom k nám
prišla A. Mižialková z Brezovej pod Bradlom. Určitý čas chodili naše deti aj do školy v Lúke. V školskom roku 1946-1947
tu učila Zuzana Blahová. Neskôr odišla učiť na Strednú školu v Lúke, ktorá bola na krátky čas zriadená v Kašieli Lúka. 
Po p. Blahovej tu učili manželia Bernardína a Viktor Miklášoví, v roku 1950 Cecília Masárová, tá odišla učiť na Strednú
školu v Šoporni.
Od 1.septembra 1951 natrvalo začala učiť Paulína Praženková. A to už si mnohí z nás pamätáme a veľmi jej ďakujeme za
nekonečnú trpezlivosť, ktorú s nami mala. Jej nemalou zásluhou bola vybudovaná a v roku 1963 slávnostne otvorená nová
škola v našej obci.
Keď v škole začala učiť p. Praženková, bolo po vojne, nová doba prinášala aj nové aktivity pre žiakov základných škôl. 
Kronika uvádza, že 25.februára 1953 skladali pioniersky sľub títo žiaci : Ivan Havrlent, Veronika Jánošíková (žije v
Chorvátskom Grobe, jej rodný dom bol vo dvore rod. Hornáčkovej), Emília Mosná (Géciová, žije v Piešťanoch), Oľga
Štefová (Dodeková, žije v Novom Meste nad Váhom), Mária Juríková (Ondrigová, žila v Hornej Strede, jej rodný dom je
menší domček vedľa zvonice).
4.marca 1958 bola v Piešťanoch „Súťaž tvorivosti mládeže“, súťaž v recitovaní, na ktorej sa zúčastnili : Jarmila Čuvalová
(Fanová, žije v Piešťanoch) – žiačka 4.ročníka získala 3.miesto, Dušan Stančík (žije v Piešťanoch) – žiak 3.ročníka získal
3.miesto a Milan Struhárik (náš obyvateľ) žiak 2.ročníka získal 3.miesto.
Ďalší dôkaz o tom, že aj v malých obciach sú šikovné deti i dospelí. 
Zaujímavosť nakoniec : všetci traja posledne menovaní sú potomkovia - pravnučka, pravnuk a vnuk jedného nášho občana,
ktorý v Modrovke žil a v roku 1924 zomrel – Štefana Struhárika, pochádzajúceho z obce Lubina.

Spracovla pani Okrucká



Gratulácia patrí:

Masárová Anna  60 r.
Potočková Marta 70 r.
Masárová Anna 95 r.

Janžová Františka 85 r.
Pánik Anton 65 r.

Strakota Pavol 65 r.
Kuliška Ján 85 r.

Šlahor Viliam 70 r.
Pakovičová Danica 70 r.

Ševčíková Alena 60 r.

POZVÁNKA NA ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA

Na základe §12, ods.1 zákona Zákona o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov Vás pozývame na
zasadnutie obecného zastupiteľstva, ktoré sa bude konať dňa: 
19.12.2023 utorok o 16:30hod. v kultúrnom dome Modrovka.
Program :
1.     Otvorenie zasadnutia
2.     Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
3.     Schválenie programu zasadnutia
4.     Rozpočet obce Modrovka na roky 2024,2025,2026
5.     VZN č. 1/2024 o poplatku za rozvoj
6.     VZN č. 2/2024 o o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti škôl a
školských zariadení, o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školskej jedálni a o určení spádovej
oblasti materskej školy v obci Modrovka
7.     Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce
8.     Prenájom/odpredaj pozemku reg. E-259/12 k.u. Modrovka
9.     Členstvo v MAS združenie obcí Bielokarpatsko – trenčianskeho mikroregiónu a Mikroregiónu Bošáčka
10.   Poverenie kontrolných skupín na vykonanie preventívnych protipožiarnych kontrol
11.   Informácie z diania obce a OVHS Šáchor
12.   Diskusia
13.   Záver                              
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Novonarodení:

Miriama Borčinová d.n. 14.5.2023
Juraj Kmeť d.n. 19.9.2023 
Nicolas Pál d.n. 14.8.2023
Jakub Kinči d.n. 1.7.2023

Odpočívajú v pokoji:

Milan Havrlent       d.ú. 19.11.2023  vo veku  64 rokov
Zdena Jánošíková    d.ú. 22.11.2023  vo veku   80 rokov
Mária Kobelárová    d.ú.  20.7.2023    vo veku  78 rokov
Anna Stančíková    d.ú. 27.11.2023   vo veku  94 rokov
Ján Tlstovič     d.ú. 19.9.2023      vo veku  88 rokov






